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В статье анализируется современное состояние принципа состязательности конституцион-

ного судебного процесса в свете Конституции РФ (ст. 123) и Федерального конституционного 

закона «О Конституционном Суде Российской Федерации» (ст. 35).

Автором отражены проблемные аспекты состязательности при рассмотрении дел Консти-

туционным Судом РФ, выделенные на основе сопоставления принципов конституционного и 

административного судопроизводства. 

Отдельная авторская оценка приводится относительно Заключения Конституционного 

Суда РФ по вопросу конституционных поправок. 
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The article analyzes the current state of the principle of adversarial constitutional litigation in the light 

of the Constitution of the Russian Federation (Article 123) and the Federal Constitutional Law “On the 

Constitutional Court of the Russian Federation” (Article 35).

The author reflects the problematic aspects of competitiveness in the consideration of cases by the 

Constitutional Court of the Russian Federation, highlighted on the basis of a comparison of the principles of 

constitutional and administrative proceedings.

A separate author’s assessment is given regarding the Conclusion of the Constitutional Court of the 

Russian Federation on the issue of constitutional amendments.
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